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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

1.  Åben spørgetid (2020-0896327)

Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere spørgsmål,
begynder lokaludvalgets ordinære møde.

Beslutning
Intet.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2020-0896335)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte referatet af det seneste lokaludvalgsmøde og godkende
dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde.

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter referatet af lokaludvalgsmødet den 25. november 2020.

2. at Christianshavns Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

 

Problemstilling

Lokaludvalget skal drøfte referatet af lokaludvalgsmødet den 25. november 2020. Endvidere skal
lokaludvalget godkende dagsordenen for det aktuelle møde.

Løsning

Referater

Referatet drøftes. Eventuelle rettelser noteres.

Dagsorden

Dagsordenen godkendes, og inhabilitet i sagerne på dagsordenen bliver afklaret.

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Intet.
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Beslutning

1. Lokaludvalget havde ingen bemærkninger til referatet af lokaludvalgets møde den 25. november
2020.

2. Lokaludvalget godkendte, at en tillægsdagsorden med punktet "Borgerpanelundersøgelse om
Lynetteholm-projektet" blev behandlet i mødet efter punkt 3 "Præsentation af
Miljøkonsekvensrapporten for Lynetteholm". 

3. Lokaludvalget godkendte dagsordenen for det aktuelle møde med ovennævnte tilføjelse.
4. I fortsættelse af behandlingen af dagsordenens punkt 2 "Referat og godkendelse af dagsordenen"

godkendte lokaludvalget indstillingen i følgende sager:
10. Placeringen af affaldskurve
11. Ændringer i mødeplanen for 2021.

 

Bilag
1. Referat af lokaludvalgets møde den 25. november 2020 (ikke på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

3.  Præsentation af Miljøkonsekvensrapporten for Lynetteholm (2020-0892151)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage et oplæg fra By & Havn om Miljøkonsekvensrapporten for
Lynetteholm til efterretning og drøfte rapporten.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager et oplæg fra By & Havn om Miljøkonsekvensrapporten for
Lynetteholm til efterretning.

2. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter Miljøkonsekvensrapporten for Lynetteholm.

Problemstilling

Regeringen og Københavns Kommune indgik den 5. oktober 2018 en principaftale om at anlægge
Lynetteholm, der er en ny stor opfyldning på søterritoriet i Københavns Havn. 

Miljøkonsekvensrapporten for projektet er i offentlig høring i perioden 30. november 2020-25. januar
2021.

Løsning

By & Havn holder et mundtligt oplæg om Miljøkonsekvensrapporten i lokaludvalgsmødet den 16.
december 2020. Der afsættes 45 minutter til oplægget samt spørgsmål og svar.

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager oplægget til efterretning. Formanden foreslår desuden, at
lokaludvalget drøfter Miljøkonsekvensrapporten og hvad lokaludvalgets høringssvar om rapporten skal
indeholde.

Økonomi

Lokaludvalget har afsat 15.000 kr. af 2021-puljen til et borgermøde om Lynetteholm, som det holder
sammen med Indre By Lokaludvalg den 13. januar 2021.

Videre proces
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Lokaludvalget har borgermøde den 13. januar 2021 om Lynetteholm sammen med Indre By 
Lokaludvalg. Borgermødet holdes digitalt på Teams. 

I en anden sag på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 16. december 2020 er det foreslået, at
lokaludvalget holder møde den 20. januar 2021, så lokaludvalget i det møde kan beslutte sit
høringssvar om Miljøkonsekvensrapporten for Lynetteholm.

Bilag

0. Miljøkonsekvensrapport og bilag ses her:

https://tbst.dk/da/Miljoevurdering/Lister/VVM-liste?project=Lynetteholm&projekt=Havne&tabs=Open

Beslutning

1. Lokaludvalget tog et oplæg fra By & Havn om Miljøkonsekvensrapporten for Lynetteholm til
efterretning.

2. Lokaludvalget drøftede Miljøkonsekvensrapporten for Lynetteholm. Der var følgende
bemærkninger i drøftelsen:

• Der bør regnes på hvor meget jord til Lynetteholm, der vil blive transporteret over
Knippelsbro.

• Miljøbelastningen ved anlæg af Lynetteholm, anlæg af østlig ringvej,. anlæg af metro og
byudviklingen bør ses i en sammenhæng. Det bør ses som et samlet projekt.

• Klimasikringen bør etableres nu. Der er behov for en stormflodsbarriere.
•  Der bør ikke være jordtransport fra nord til Lynetteholm via Amager. Jordtransport fra nord

til Lynetteholm kan ske via Nordhavn, hvor der i forvejen planlægges med et mellemdepot.
• Man kan etablere kunstige bakker i Nordhavn med overskydende jord fra byggepladser.
• Der bør ses på den samlede miljøbelastning ved Lynetteholm-projektet, og fx. også se på støjbelastningen, støv samt trafiksikkerhed, når man skal vurdere, om sejlads af jord til Lynetteholm er et realistisk alternativ.
• København vil være en CO2-neutral hovedstad, men Lynetteholm-projektet peger ikke i den retning. Jorden bør sejles til Lynetteholm fra Prøvesten og Nordhavn eller pumpes derud. Hvis jordtransporten skal ske med lastbiler, bør det være med el-drevne lastbiler.
• Er Lynetteholm-projektet en kendsgerning? Det bør ses som ét stort projekt.
• Indbyggertallet skal ikke stige. De blå og grønne områder i København skal ikke inddrages

til projekter som Lynetteholm-projektet.
• Der er med Lynetteholm-projektet ikke taget højde for en vandstandsstigning fra syd.
• Bemærkningerne fra myndigheder i Skåne er ikke kommenteret af By & Havn.
• By & Havn som bygherre står for miljøkonsekvensvurderingen. Der bør komme en uvildig

instans ind over.
• Lokaludvalgets Lynetteholm-gruppe skriver udkast til lokaludvalgets høringssvar primo

januar 2021.

Bilag
1. Miljøkonsevensrapport, ikke-teknisk resumé
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

4.  Ønskeliste til "Overførselssagen" og til kommunens budget for 2022 (2020-0895690)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte ønsker til kommunens Budget 2022 samt til
"Overførselssagen".

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg bemyndiger ham til at sende ønskelisten vedr. kommunens
Budget 2022 og vedr. "Overførselssagen", der fremgår af løsningsafsnittet, til
Borgerrepræsentationen og til de forvaltninger, ønskerne angår.

 

Problemstilling

Den politiske proces vedr. kommunens Budget 2022 starter nu. Læs om kommunens budgetproces
her: https://www.kk.dk/artikel/s%C3%A5dan-vedtages-budgetterne

Hvert år er der en sag på Borgerrepræsentationens dagsorden om overførsel af kommunens
mindreforbrug i ét budgetår til det kommende budgetår. Borgerrepræsentationen kan enten tildele
midlerne til den oprindelige aktivitet eller bevillige dem til nye aktiviteter.

Læs om  Overførselssagen" her:
https://www.kk.dk/artikel/tidligere-overf%C3%B8rselssager?nm_extag=Link%3D%27CFSLB%27.

 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget bemyndiger ham til sende nedenstående ønskeliste
til Borgerrepræsentationen og de forvaltninger, ønskerne angår, med en kort beskrivelse af baggrunden
for ønskerne.

Økonomiudvalget

• Klimatilpasningstiltag skal fremmes mest muligt, fx el-busser på alle linjer, landstrøm til
krydstogtskibe, krav om el-drevne kanalrundfarter osv.

• Kommunen skal afsætte penge til og reservere arealer på Nyholm til offentlige formål.
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Teknik- og Miljøudvalget

• Genetablering af busslusen på Holmen samt følgende projekter:               
• Evaluering af forholdene på Danneskiold-Samsøes Allé og Prinsessegade efter at

busslusen er sat ud af drift
• Cykelsti i eget tracé på Danneskiold-Samsøes Allé
• Hastighedsnedsættelse til 30 km/t på begge gader
• Afsætningsareal ved Christiania
• Årlige trafiktællinger og opfølgning på trafiktællingerne.

• Cykelsti på Refshalevej, jf. forvaltningens analyse.

• Anlægsprojekt til at øge sikkerheden i krydset Torvegade/Strandgade samt til at forhindre, at
tung trafik ledes omkring Christians Kirke via Strandgade eller Wildersgade.

• Anlægsprojekt til at øge cykelkapaciteten i Torvegade, jf. forvaltningens analyse

• Anlægsprojekt til regulering af cykeltrafikken nedenfor Inderhavnsbroen på Grønlandske
Handels Plads, jf. forvaltningens analyse

• Fodgængerovergang i Prinsessegade ud for Christianshavns Skole 

• Følgearbejder ved Lille Langebro, bl.a. skiltning og lysregulering i Langebrogade og adskillelse
af cyklister og fodgængere på promenaden.

• Penge til analyser vedr. en trafikplan for Christianshavn

• Lys på Christianshavns Torv

• Forgrønning af Christianshavns Torv

• Forgrønning af Bodenhoffs Plads

 

Kultur- og Fritidsudvalget

• Handicapadgang til 2. sal i Christianshavns Beboerhus
• Flytning af Christianshavns Bibliotek til Papirøen eller Gl. Dok

Børne- og Ungeudvalget

• Driftsmidler til ungehuset i Brobergsgade 

 

Socialudvalget
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• Midlertidige boliger eller bo-institution på Refshaleøen til hjemløse

Sundheds- og Omsorgsudvalget

• Plejecenter på Grønlandske Handels Plads eller et andet sted på Christianshavn

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Formanden sender ønskelisten til Borgerrepræsentationens medlemmer og til de forvaltninger,
ønskerne angår.

Beslutning

1. Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Poul Cohrt om, at ønskerne vedr. Christianshavns
Torv samles under ét.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Kirsten V. Andersen om, at et forslag om at
etablere en hastighedsbegrænsning i alle sidegader på 30 km/t kommer med på ønskelisten.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Kirsten V. Andersen om, at forslaget om en
fodgængerovergang i Prinsessegade ved Christianshavns Skole kommer højere op på
ønskelisten.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jane Lytthans om, at et forslag om varieret og
fleksibel offentlig transport på Christianshavn fx i form af små busser kommer med på
ønskelisten.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Frode Neergaard om, at begrebet
"klimatilpasning" i ønskelisten erstattes af "forebyggelse af klimaforandringer".

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Ruth Plovgaard om, at et forslag om yderligere
cykelparkering på Christianshavns Torv og en plan herfor, kommer med på ønskelisten, idet
cykelparkeringen på Christianshavns Torv skal ses i sammenhæng med Torvegade-projektet. 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jens B. Sørensen om, at ønsket "Penge til
analyser vedr. en trafikplan for Christianshavn" omformuleres til "Penge til analyse vedr. plan
for trafikøer på Christianshavn".
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Lokaludvalget bemyndigede formanden til at sende ønskelisten - med de tiltrådte
ændringsforslag - vedr. kommunens Budget 2022 og vedr. "Overførselssagen", der fremgår af
løsningsafsnittet, til Borgerrepræsentationen og til de forvaltninger, ønskerne angår.

2. Lokaludvalget bad formanden om en indstilling til en ønskeliste vedr. kommunens Budget 2022,
når den politiske aftale om Overførselssagen er offentliggjort.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

5.  Høringssvar om dispensation til midlertidige madboder på Refshaleøen (2020-0895870)

Christainshavns Lokaludvalg skal beslutte et høringssvar vedr. dispensation til midlertidige madboder
på Refshaleøen.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter Teknik- og Miljøforvaltningens forslag om at dispensere
fra lokalplan "209-1 Refshaleøen" for 3 år med henblik på at kunne videreføre madboderne, der
er tilknyttet Reffen.

2. at Christianshavns Lokaludvalg bemyndiger formanden til at sende et høringssvar til Teknik- og
Miljøforvaltningen, baseret på de bemærkninger som lokaludvalget måtte have til sagen.

Problemstilling

Reffen A/S ønsker at videreføre de eksisterende madboder indrettet i containere på Refshaleøen,
hvortil der i 2018 blev meddelt dispensation fra lokalplanen for 3 år. Se bilaget.

Teknik- og Miljøforvaltningen anbefaler dispensationen.

Sagen er den 11. december 2020 sendt i naboorientering med svarfrist den 5. januar 2021.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter Teknik- og Miljøforvaltningens forslag om at dispensere
fra lokalplan "209-1 Refshaleøen" for 3 år med henblik på at kunne videreføre madboderne, der er
tilknyttet Reffen.

Formanden foreslår desuden, at han bliver bemyndiget til at sende et høringssvar til Teknik- og
Miljøforvaltningen, baseret på de bemærkninger som lokaludvalget måtte have til sagen.

 

Økonomi

Intet.
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Videre proces

Lokaludvalget sender de bemærkninger, som lokaludvalget måtte have til sagen, til Teknik- og
Miljøforvaltningen.

Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede Teknik- og Miljøforvaltningens forslag om at dispensere fra lokalplan
"209-1 Refshaleøen" for 3 år med henblik på at kunne videreføre madboderne, der er tilknyttet
Reffen. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• En dispensation vil føre til, at det bliver en permanent ordning, så derfor bør lokaludvalget
være imod dispensationen.

• Det er i orden med en dispensation i denne sag pga. stedet, hvor madboderne er
placeret.

• Det er de samme folk, som står bag madboderne på Reffen og madboderne på
Grønlandske Handels Plads. De går efter en dispensation for 3 år ad gangen.

• Madboderne på Reffen generer ikke nogen, så derfor kan lokaludvalget godt sige ja til en
dispensation.

• Lokaludvalget kan i sit høringssvar gøre opmærksom på forslaget i Magasinet KBH om at
etablere en pileskov på Refshaleøen til oprensning af jorden.

• Det er en uskik at give dispensation for 3 år ad gangen. Der bør i stedet dispenseres for 1
år ad gangen.

2. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at sende et høringssvar til Teknik- og
Miljøforvaltningen, der indeholder følgende bemærkninger:

• Lokaludvalget er principielt imod, at der gives dispensationer for 3 år ad gangen.
• Lokaludvalget er imod, at der gives en dispensation for 3 år til madboderne på

Grønlandske Handels Plads.
• Lokaludvalget er i den konkret sag for, at der dispenseres, da madboderne på Reffen ikke

generer nogen.

Bilag
1. Naboorientering – Midlertidige madboder på Refshaleøen
2. Lokalplan Refshaleøen nr. 209-1 (ikke på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

6.  Store skoler på små grunde (2020-0895279)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte og beslutte, om det skal være medunderskriver på et brev til
Borgerrepræsentationen om store skoler på små grunde som foreslået af Amager Vest Lokaludvalg.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter og beslutter, om det skal være medunderskriver på
brevet til Borgerrepræsentationen om store skoler på små grunde, som Amager Vest
Lokaludvalg foreslår. Se henvendelsen fra Amager Vest Lokaludvalg i afsnittet
"problemstilling". Se det foreslåede brev til Borgerrepræsentationen i bilaget.

 

Problemstilling

Mail fra Amager Vest Lokaludvalg den 26. november 2020:

"Kære lokaludvalg i København

Amager Vest Lokaludvalg har længe været bekymret for, hvilke konsekvenser de meget store skoler på
meget små grunde vil have for børnene i bydelen. Efter arbejdet med Lokalplansforslaget til
Hannemanns Allé er bekymringen kun vokset; her er planlagt en firesporet skole til 1200 elever, presset
ind mellem Royal Arena og boligbyggeriet Generationernes Hus
(https://www.avlu.dk/wp-content/uploads/2020/06/FOKUS-p%C3%A5-friarealer_%C3%B8ravis-d.2-3-2.pdf )

Vi spurgte lokaludvalgssekretariaterne tidligere på året, om lokaludvalgene i de andre bydele havde
samme udfordringer og bekymringer og fik flere istemmende tilbagemeldinger, med eksempler på
nybyg og ombyg af skoler, hvor der kun var meget lidt plads til udearealer (se bilag ’Eksempler: store
skoler på små grunde’ – som meget gerne må udbygges med flere eksempler fra jeres bydele).

Derfor har Amager Vest Lokaludvalg taget initiativ til et åbent brev til politikerne på Københavns Rådhus
(se bilag ’Brev til BR: Store skoler på små grunde’); Med udgangspunkt i forskning, formålsparagraffer
og undervisningsmiljøloven beskriver vi bekymringerne og opfordrer til at gentænke byudviklingen, så
der bliver plads til vores børn i byen.
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Amager Vest Lokaludvalg håber på, at de andre lokaludvalg i kommunen vil være medunderskrivere.
Alt efter opbakningen fra jer, regner vi med at spørge interesseorganisationer, forskere mfl. inden for
skoleliv, børns trivsel og udvikling, om de også vil være medunderskrivere, inden vi sender det til BR.

Med venlig hilsen
Amager Vest Lokaludvalg"

 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter og beslutter, om det skal være medunderskriver på
brevet til Borgerrepræsentationen, som Amager Vest Lokaludvalg foreslår. Se brevet i bilaget.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede, om det skal være medunderskriver på brevet til
Borgerrepræsentationen om store skoler på små grunde, som Amager Vest Lokaludvalg
foreslår. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Christianshavns Skoles anneks i gården bag CIK er et eksempel på en skolebygning på
en lille grund.

• Hvis man begrænser befolkningstilvæksten i København, vil behovet for nye skoler også
blive begrænset.

• Lokaludvalget skal ikke være medunderskriver. Det vedrører ikke Christianshavn.
• Det må være en forudsætning, at børnene er under opsyn i frikvartererne.
• Corona-situationen viser, at der i fremtiden vil være et større behov for, at børnene er

mere ude end nu.

2. Jette Philipsen stillede forslag om, at lokaludvalget i sit svar til Amager Vest Lokaludvalg
forudsætter, at  børnene er under opsyn i frikvartererne.

Ruth Plovgaard stillede forslag om, at lokaludvalget i sit svar til Amager Vest Lokaludvalg
nævner, at Christianshavns Skoles anneks i gården bag CIK er et eksempel på en
skolebygning på en lille grund.

Lokaludvalget stemte om, hvorvidt det skal være medunderskriver på brevet til
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Borgerrepræsentationen om store skoler på små grunde, som Amager Vest Lokaludvalg
foreslår, idet lokaludvalget i sit svar til Amager Vest Lokaludvalg dels forudsætter, at  børnene
er under opsyn i frikvartererne og dels nævner, at Christianshavns Skoles anneks i gården bag
CIK er et eksempel på en skolebygning på en lille grund.

7 lokaludvalgsmedlemmer stemte for, at lokaludvalget skal være medunderskriver på brevet til
Borgerrepræsentationen om store skoler på små grunde.
4 lokaludvalgsmedlemmer stemte imod, at lokaludvalget skal være medunderskriver på brevet
til Borgerrepræsentationen om store skoler på små grunde.
6 lokaludvalgsmedlemmer undlod at stemme.

Dermed havde lokaludvalget besluttet, at det skal være medunderskriver på brevet til
Borgerrepræsentationen om store skoler på små grunde, som Amager Vest Lokaludvalg
foreslår, idet lokaludvalget i sit svar til Amager Vest Lokaludvalg dels forudsætter, at  børnene
er under opsyn i frikvartererne og dels nævner, at Christianshavns Skoles anneks i gården bag
CIK er et eksempel på en skolebygning på en lille grund.

Bilag
1. Forslag til brev til Borgerrepræsentationen: Store skoler på små grunde
2. Eksempler: Store skoler på små grunde
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

7.  Køb af affaldssnappere (2020-0895326)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende indkøb af affaldssnappere, som bl.a. kan bruges i
forbindelse med lokaludvalgets Ren Vold-arrangementer.

Lokaludvalget skal også godkende, at affaldssnapperne overdrages til Miljøpunkt Indre By &
Christianshavn, der herefter har ansvaret for dem.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg afsætter en ramme på 10.000 kr. af 2020-puljen til indkøb af
affaldssnappere, som bl.a. kan bruges i forbindelse med lokaludvalgets Ren
Vold-arrangementer.

2. at Christianshavns Lokaludvalg bemyndiger sekretariatet til at indgå en aftale med Miljøpunkt
Indre By & Christianshavn om, at affaldssnapperne overdrages til Miljøpunkt Indre By &
Christianshavn, der herefter har ansvaret for dem, herunder ansvar for udlån.

 

Problemstilling

Medlemsforslag fra Kirsten V. Andersen:

"Miljøgruppen har de sidste 5 år arrangeret en affaldsindsamlingsdag, Ren Vold og World Clean Up
Day.

Siden Københavns kommune nedlagde frivilligkoordinatoren, har vi selv måttet sørge for at skaffe
snappere, og Miljøpunkterne og Lokaludvalgene har samarbejdet om at opbevare de snappere, som
vi fik fra kommunen i den anledning. Vi hentede dem selv i cykelvogne.

Senest måtte vi have de lidt over 100 snappere stående i lokaludvalgets lokale i Beboerhuset til gene
for mødedeltagere, og Miljøpunkt måtte selv transportere dem til Valby lokaludvalgs opbevaringssted
i en privat bil. Vi har faktisk ret meget arbejde med dem og især transporten frem og tilbage.

Jeg ansøger derfor Christianshavns Lokaludvalg om at måtte købe 50 affaldssnappere i forskellige
størrelser.

Som det fremgår nedenfor, så koster en god snapper ca 200 kr, så udgiften bliver ca 10.000 kr.

Vi vil købe forskellige størrelser, for vi har mange børn til vore arrangementer.
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Jeg mener godt, at vi kan have 50 snappere stående i lokalet uden for stor gene for mødedeltagere.

Venlig hilsen,

Kirsten V Andersen
Tovholder i Miljøgruppen"

 

Kirsten V. Andersen har uddybet sit forslag over for sekretariatet. Hun foreslår, at lokaludvalget køber
affaldssnapperne og opbevarer dem i lokaludvalgets lokale i Beboerhuset. Miljøpunkt Indre By &
Christianshavn skal have ansvaret for dem, ligesom med ladcyklerne, som lokaludvalget i sin tid
købte til udlån til borgere. Ladcyklerne blev overddraget til Miljøpunkt Indre By & Christianshavn.

Kirsten V. Andersen vil gerne tage ansvaret for og hjælpe med at låne dem ud til andre, hvis det
bliver aktuelt, men i samarbejde med Miljøpunkt Indre By & Christianshavn, der har ansvar og råderet
over dem.

Kirsten V. Andersen er lokaludvalgets repræsentant i Miljøpunkt Indre By & Christianshavns
bestyrelse.

 

Bemærkninger fra sekretariatet

Kirsten V. Andersen henviser i sit forslag til et tilbud i en netbutik.

Lokaludvalget skal købe varer gennem kommunens indkøbsordning. Frem mod lokaludvalgets møde
den 16. december 2020 undersøger sekretariatet, om man kan købe affaldssnappere gennem
indkøbsordningen. 

 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget afsætter en ramme på 10.000 kr. til indkøb af affaldssnappere,
som bl.a. kan bruges i forbindelse med lokaludvalgets Ren Vold-arrangementer.

Indkøbet forudsætter, at sekretariatet har en aftale med Miljøpunkt Indre By & Christianshavn om, at
affaldssnapperne kan overdrages til Miljøpunkt Indre By & Christianshavn, der herefter har ansvaret
for dem, herunder ansvar for udlån.

Økonomi

Det foreslås, at der afsættes en ramme på 10.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til køb af
affaldssnappere.
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Videre proces

Sekretariatet indgår en aftale med Miljøpunkt Indre By & Christianshavn om overdragelse af og 
ansvaret for affaldssnappere.

Sekretariatet køber affaldssnapperne via kommunens indkøbsordning. Hvis ikke det er muligt, så
købes de i en netbutik.

Ren Vold 2021 afholdes den 21. marts 2021.

Beslutning

 

1. Lokaludvalget afsatte en ramme på 10.000 kr. af 2020-puljen til indkøb af affaldssnappere, som
bl.a. kan bruges i forbindelse med lokaludvalgets Ren Vold-arrangementer.

2. Lokaludvalget bemyndigede sekretariatet til at indgå en aftale med Miljøpunkt Indre By &
Christianshavn om, at affaldssnapperne overdrages til Miljøpunkt Indre By & Christianshavn,
der herefter har ansvaret for dem, herunder ansvar for udlån.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

8.  Tovholder til Turismegruppen (2020-0894756)

Christianshavns Lokaludvalg skal udpege et lokaludvalgsmedlem til at være tovholder for
Turismegruppen.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg udpeger et lokaludvalgsmedlem til at være tovholder for
Turismegruppen.

Problemstilling

Den hidtidige tovholder for Turismegruppen er trådt ud af lokaludvalget og har trukket sig fra
Turismegruppen.

Turismegruppen består af ni borgere. Den har holdt ét møde. Sekretariatet deltog i mødet og deltager
også i kommende møder.

Som noget af det første skal Turismegruppen vedtage et kommissorium for sit virke, som
lokaludvalget skal godkende.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget udpeger et lokaludvalgsmedlem til tovholder for
Turismegruppen.

Samtidig opfordrer formanden lokaludvalgets medlemmer og suppleanter til at deltage i
Truismegruppens møder.

 

Økonomi

Evt. lokaleleje og forplejning til møder i Turismegruppen betales af sekretariatets budget.

Videre proces
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Når lokaludvalget har udpeget en tovholder, indkalder tovholderen og sekretariatet Turismegruppen
til et møde, som forventes afholdt primo januar 2021.

Beslutning
Lokaludvalget godkendte et ændringsforslag fra Jens B. Sørensen om, at lokaludvalget foreslår Indre
By Lokaludvalg at samarbejde om etablering og drift af en turismegruppe under de to lokaludvalg,
som borgere kan deltage i.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

9.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2020-0896370)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

 

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning - se
bilagene.

 

Problemstilling

Flere arbejdsgrupper mv. har haft møde siden det seneste lokaludvalgsmøde.
Mødereferater ses i bilagene.

Løsning

Faste arbejdsgrupper jf. lokaludvalgets forretningsorden

• Forretningsudvalget

• Byplan, Trafik og Havnen

    • inkl. Nyholm-gruppen, Lynetteholm-gruppen  og Trafikgruppen   

• Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

• Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg

Andre faste arbejdsgrupper

• Miljøgruppen

    • inkl. Genbrugsgruppen

• INFO/Event-gruppen
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• Torvegruppen

• Papirøen-gruppen

• Turismegruppen

Repræsentation i andre fora

• Hal Cs brugergruppe

• Torvenetværket

• Fonden Miljøpunkt Indre By & Christianshavn

• Parkbrugerrådet vedr. Christianshavns Vold

•  Ungdomstilbuddet Brobergsgade 10

•  Følgegruppen vedr. Ørkenfortet.

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Arbejdsgrupperne mødes med jævne mellemrum.

Beslutning

Papirøen-gruppen

Ruth Plovgaard oplyste, at Kultur- og Fritidsforvaltningen har indkaldt til møde den 20. januar 2021 i den
overordnede gruppe om vandkulturhuset. På mødet vil der være en gennemgang af huset og en status
på projektet.

 

INFO/Event-gruppen

Jette Philipsen oplyste, at den 23. januar 2021 kl. 13 overrækker tovholderne for de relevante
arbejdsgrupper Anerkendelsesprisen 2020 til prismodtagerne.

Lokaludvalget tog orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.
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Bilag
1. Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge
2. Miljøgruppen
3. INFO/Event-gruppen
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

10.  B-sag: Placeringen af affaldskurve (2020-0895809)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte en henvendelse til Teknik- og Miljøudvalget om placering
af affaldskurve på gangarealer.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender brevet til Teknik- og Miljøudvalget om placering af
affaldskurve på gangarealer, der fremgår af løsningsafsnittet.

Problemstilling

En borgere sendte den 25. og 26. november 2020 fotos til lokaludvalget, der viser, hvordan nye
affaldskurve er placeret på gangarealer ved Snorrebroen.

Sekretariatet bad Teknik- og Miljøforvaltningen svare borgeren og lokaludvalget.

Teknik- og Miljøforvaltningens svar den 1. december 2020:

"Tak for din henvendelse fra den 25. november 2020 angående de nye affaldskurve placeret ved
Snorrebroen på Christianshavn, som Teknik- og Miljøforvaltningen har modtaget fra Christianshavns
Lokaludvalg. Du får svar fra mig, fordi din henvendelse hører under mit ansvarsområde i Teknik- og
Miljøforvaltningen.

Teknik- og Miljøforvaltningen evaluerer og udvikler løbende designet og placeringen af byens
affaldskurve. Lige nu er vi i gang med flere projekter, som betyder, at vi opstiller større og
overdækkede affaldskurve i hele byen. De nye kurve har flere fordele. De kan blandt andet rumme
mere affald og øger dermed byens affaldskapacitet. De er overdækkede, hvilket gør det svært for
fugle at tage skrald op af dem. Samtidig tømmes de med maskine, hvilket aflaster vores
medarbejderes fysiske arbejdsmiljø.

I 2020 og 2021 planlægger vi at udskifte sammenlagt 840 af de mindre kurve med minimum 330 nye,
større kurve. Udskiftningen sker blandt andet som følge af en politisk beslutning om effektivisering af
driften af byens affaldskurve. Det er en større opgave, som tager noget tid. Lige nu fokuserer vi på
fase 1, som er udskiftning af kurvene i 2020, og som minimum vil vare året ud. Vi er opmærksomme
på, at processen og den tid, det tager at udskifte kurvene, kan give nogle udfordringer i forhold til, at
man kan komme af med sit affald inden for rimelig afstand, men vi håber på din/jeres tålmodighed og
forståelse.

Side 24



Når projektet er gennemført med udgangen af 2021, vil affaldskurvenes samlede kapacitet være øget
med mindst 7% selv om antallet af kurve vil være mindre. Vi holder løbende øje med
renholdelsesniveauet både igennem hele udskiftningsperioden og efterfølgende, når affaldskurvene
er blevet en del af den daglige drift.

Du er altid velkommen til at skrive til os med dine observationer, som vi kan tage med i det videre
arbejde. Vi forventer dog først at kunne lave de første vurderinger i januar 2021 af, om der er kurve,
som eventuelt skal omplaceres.

Hvis du efter udskiftningen stadig har spørgsmål, er du velkommen til at skrive til os på
byensdrift@kk.dk."

 

Lokaludvalgsmedlem Sven Erik Brockdorff har oplyst, at der er placeret affaldskurve på gangarealer
flere steder langs Christianshavns Kanal.

Løsning

Formanden foreslår, at Christianshavns Lokaludvalg skriver til Teknik- og Miljøudvalget:

"Christianshavns Lokaludvalg forstår, at Teknik- og Miljøforvaltningen planlægger at udskifte de
mindre affaldskurve med nye, større affaldskurve, blandt andet som følge af en politisk beslutning om
effektivisering af driften af byens affaldskurve.

Vi beder om, at placeringen af de nye, større affaldskurve sker med omtanke. På de vedlagte fotos
kan i se affaldskurve ved Snorrebroen over Christianshavns Kanal, som er placeret på gangareal.
Det gør, at fodgængerne må ud på kørebanen for at komme forbi. Det er ikke hensigtsmæssigt.

På den baggrund opfordrrer vi til, at forvaltningen tager lokaludvalgene med på råd, når de nye,
større affaldskurve skal placeres.

Glædelig jul og godt nytår.

Med venlig hilsen

Poul Cohrt,
formand"

Økonomi

Intet.

Videre proces
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Når lokaludvalget har godkendt brevet, sender sekretariatet det til medlemmerne af Teknik- og
Miljøudvalget.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte brevet til Teknik- og Miljøudvalget om placering af affaldskurve på
gangarealer, der fremgår af løsningsafsnittet.

Bilag
1. Eksempler på placering af affaldskurve
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

11.  B-sag: Ændringer i mødeplanen for 2021 (2020-0871149)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende ændringer i mødeplanen for 2021.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender, at januar-mødet holdes den 20. januar 2021.
2. at Christianshavns Lokaludvalg godkender, at december-mødet holdes den 15. december

2021.

Problemstilling

Denne sag var på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 25. november 2020, men blev udsat.
Indstillingen er ændret i forhold til indstillingen, som lokaludvalget skulle tage stilling til den 25.
november 2020.

 

Januar-mødet
Lokaludvalgets januar-møde skulle ifølge mødeplanen holdes den 27. januar 2021.
Svarfristen for bemærkninger til miljøkonsekvensrapporten (VVM) for anlæg af Lynetteholm er den
25. januar 2021. 
Teknik- og Miljøforvaltningen planlægger at holde et offentligt møde den 27. januar 2021 om
Refshalevej.

December-mødet
Medlemsforslag fra Frode Neergaard:
"D. 22. december er temmelig tæt på jul. Kunne det være en idé at fremrykke til uge før, som vi også
gør i år?"

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalgets januar-møde holdes den 20. januar 2021.    

Formanden foreslår desuden, at lokaludvalgets december-møde holdes den 15. december 2021.

Økonomi
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Lokaludvalgets møder betales af sekretariatets budget.

Videre proces

Ændret mødeplan for 2021:

20. januar - mødested meddeles senere.

24. februar

24. marts

28. april

26. maj

24. juni - mødet holdes i Hal C, Arsenalvej 6.

25. august

29. september

27. oktober

24. november

15. december

Med forbehold for, at corona-situationen gør, at møderne må holdes på Teams, holdes møderne kl.
18.30-21.30 i Christianshavns Beboerhus, Dronningensgade 34, medmindre andet er angivet.

Beslutning

 

1. Lokaludvalget godkendte, at januar-mødet holdes den 20. januar 2021.
2. Lokaludvalget godkendte, at december-mødet holdes den 15. december 2021.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

12.  B-sag: Havnens Pris (2020-0895315)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende, at der i fremtidige budgetter vedrørende Havnens Pris
tilføjes et beløb til en plakette tilsvarende den, der gives til modtagere af Anerkendelsesprisen.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender, der i fremtidige budgetter vedrørende Havnens Pris
tilføjes et beløb til en plakette tilsvarende den, der gives til modtagere af Anerkendelsesprisen.

Problemstilling

Forslag fra INFO/Event-gruppen:

"At der i fremtidige budgetter vedrørende Christianshavnerprisen tilføjes et beløb til en plakette
tilsvarende den, der gives til modtagere af Anerkendelsesprisen.” 

Løsning

Formanden foreslår, at der i fremtidige budgetter vedrørende Havnens Pris tilføjes et beløb til en
plakette tilsvarende den, der gives til modtagere af Anerkendelsesprisen.

Økonomi

Plaketten, der gives til modtagere af Anerkendelsesprisen, koster ca. 1.500 kr. 

Videre proces

 

Lokaludvalget overrækker normalt Havnens Pris på Christianshavnerdagen. Forinden har
lokaludvalget spurgt offentligheden om kandidater til Havnens Pris.

Lokaludvalget holder almindeligvis Christianshavnerdagen i september måned.

Beslutning
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1. Lokaludvalget godkendte, at der i fremtidige budgetter vedrørende Havnens Pris tilføjes et
beløb til en plakette tilsvarende den, der gives til modtagere af Anerkendelsesprisen.

 

Protokolbemærkning fra Poul Nielsen: "Jeg er imod, at der bruges penge på dette."
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

13.  B-sag: Puljeansøgninger, december 2020 (2020-0870928)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage stilling til to ansøgninger om støtte.

Indstilling

1. At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til Gallopperiet, Stadens Museum for Kunst på en
ansøgning om 30.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til et honorar til en restaureringsarkitekt i
forbindelse med en forestående renovering af loftet i Loppebygning Nord, der skal indrettes til
Christiania Museum. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget ikke yder støtte til
anlægsopgaver.

2. At Christianshavns Lokaludvalg giver en borger tilsagn om 5.000 kr. af lokaludvalgets
2021-pulje til indkøb af plantekasser, jord og insektvenlige blomsterfrø til et biodiversitetsprojekt
på området omkring Vor Frelsers Kirke. Støtten er betinget af, at ansøger dokumenterer, at hun
samarbejder med Christianshavns Skole og/eller Døttreskolen samt Vor Frelsers Kirkes
menighedsråd om projektet. 

Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget to ansøgninger om støtte.

Løsning

1. Forarbejde til Christiania Museum (Loppebygning Nord)

Gallopperiet, Stadens Museum for Kunst søger lokaludvalget om 30.000 kr. af lokaludvalgets
2021-pulje til et honorar til en restaurerings-arkitekt, da de er i gang med at etablere et museum på
loftet i Loppebygning Nord.

Loppebygning Nord er en fredet bygning fra 1863 og derfor har Slots- og Kulturstyrelsen besigtiget
loftrummet.

Efter besigtigelsen har Slots- og Kulturstyrelsen forbudt opsætning af gipsplader på loftet af den
fredede bygning. For at finde en anden isolering- og beklædningsløsning, samt yderligere
arkitekthjælp (m. gulv renovering mm) har museet taget kontakt til en restaureringsarkitekt. Beløbet,
museet søger, er til honoraret hertil. Styrelsen godkender kun projekter udformet af en
restaureringsarkitekt.
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Gallopperiet har modtaget en bevilling fra Sonning Fonden på 150.000 kr. til færdiggørelse af
isoleringen af skifertaget. Denne bortfalder, hvis arbejdet ikke er udført inden den 1. september 
2021.

Det er endnu ikke afklaret om der vil blive taget en mindre entré, når museet står færdigt.

 

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet vurderer, at Gallopperiet, Stadens Museum for Kunsts restaureringsprojekt er en
anlægsopgave og at restaureringsarkitektens ydelse er en del af anlægsopgaven. I henhold til
lokaludvalgets retningslinjer for støtte, yder lokaludvalget ikke støtte til anlægsopgaver. Sekretariatet
mener på den baggrund, at lokaludvalget skal give afslag på ansøgningen om støtte.

 

Anbefaling fra Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

 Museum for Kunst søger lokaludvalget om 30.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til et honorar til en
restaurerings-arkitekt, da de er i gang med at etablere et museum på loftet i Loppebygning
Nord. Loppebygning Nord er en fredet bygning fra 1863 og derfor har Slots- og Kulturstyrelsen
besigtiget loftrummet.

Efter besigtigelse af Slots- og Kulturstyrelsen, har styrelsen forbudt opsætning af gipsplader på loftet
af den fredede bygning fra 1863. For at finde en anden isolering- og beklædningsløsning, samt
yderligere arkitekthjælp (m. gulv renovering mm) har museet taget kontakt til en restaureringsarkitekt.
Beløbet museet søger, er til honoraret hertil. Bygningsstyrelsen godkender kun projekter udformet af
en restaureringsarkitekt.

Et flertal i arbejdsgruppen mener at der er tale om anlæg og jf. lokaludvalgets retningslinjer gives der
ikke støtte til anlæg, derfor indstilles det at der ikke ydes støtte til denne ansøgning.

 

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til Gallopperiet, Stadens Museum for Kunst på en
ansøgning om 30.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til et honorar til en restaureringsarkitekt i
forbindelse med en forestående renovering af loftet i Loppebygning Nord, der skal indrettes til
Christiania Museum. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget ikke yder støtte til anlægsopgaver.

 

2. ”Tænk vildt”. Udbredelse af biodiversitet på Frelser Kirkes udendørs arealer.

En borger søger lokaludvalget om 5.000 kr af lokaludvalgets 2021-pulje til indkøb af plantekasser,
jord og insektvenlige blomsterfrø. Ansøger oplyser, at Vor Frelsers Kirke har oprettet et udvalg for
udbredelse af biodiversitet, der påtænker at påtænker opsætte plantekasser på området omkring
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kirken. Formålet er at styrke biodiversiteten og gøre planterne til et permanent indslag i området. Det
er desuden formålet at få de omkringliggende skoler involveret og udbrede vigtigheden af projektet
for ungdommen, både ved mundtlig information og praktisk involvering.

Plantekasserne skal etableres i maj 2021. Ansøger vil samarbejde med kirkens menighedsråd og
kontakte lærere og elever på Christianshavns skole og Døtreskolen med henblik på et samarbejde
om projektet.  

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten.
 

Miljøgruppens anbefaling

Miljøgruppen har ikke haft mulighed for at behandle ansøgningen.
 

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver en borger tilsagn om 5.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til
indkøb af plantekasser, jord og insektvenlige blomsterfrø til et biodiversitetsprojekt på området
omkring Vor Frelsers Kirke. Støtten er betinget af, at ansøger dokumenterer, at hun samarbejder
med Christianshavns Skole og/eller Døttreskolen samt Vor Frelsers Kirkes menighedsråd om
projektet. 

Økonomi

Lokaludvalget har afsat 247.600 kr. af 2021-puljen til puljeansøgninger. Hidtil er der ikke disponeret
af 2021-puljen til puljeansøgninger. Hvis indstillingerne følges, vil der være disponeret for 5.000 kr. af
2021-puljen.

Videre proces

Sekretariatet orienterer ansøgerne om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

 

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Gallopperiet, Stadens Museum for
Kunst på en ansøgning om 30.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til et honorar til en
restaureringsarkitekt i forbindelse med en forestående renovering af loftet i Loppebygning Nord,
der skal indrettes til Christiania Museum. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget ikke yder
støtte til anlægsopgaver.
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2. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give en borger tilsagn om 5.000 kr. af
lokaludvalgets 2021-pulje til indkøb af plantekasser, jord og insektvenlige blomsterfrø til et
biodiversitetsprojekt på området omkring Vor Frelsers Kirke. Støtten er betinget af, at ansøger
dokumenterer, at hun samarbejder med Christianshavns Skole og/eller Døttreskolen samt Vor
Frelsers Kirkes menighedsråd om projektet. 

 

Protokolbemærkning fra Poul Nielsen: "Jeg er imod, at der bruges penge på dette."
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

14.  B-sag: Status på corona-puljen (2020-0895348)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage en orientering om status på lokaludvalgets corona-pulje til
efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager orienteringen om status på lokaludvalgets corona-pulje,
der fremgår af løsningsafsnittet, til efterretning.

Problemstilling

I mødet den 28. oktober 2020 besluttede lokaludvalget,

1. at afsætte en pulje på 50.000 kr. til støtte til arrangementer, aktiviteter eller begivenheder, der
skal forsøde tilværelsen i corona-tiden og minde om det gode fællesskab på Christianshavn. 

2. at delegere beslutningskompetencen vedr. puljeansøgninger, der angår corona-situationen, til
lokaludvalgets forretningsudvalg inden for disse rammer:

1. Forretningsudvalget råder over en pulje på 50.000 kr. til støtte til arrangementer,
aktiviteter eller begivenheder, der skal forsøde tilværelsen i corona-tiden og minde om det
gode fællesskab på Christianshavn

2. Delegeringen angår aktiviteter i 2020.
3. Forretningsudvalget tager løbende stilling til ansøgninger om støtte til

corona-aktiviteter.
4. Forretningsudvalget må max. give tilsagn om 5.000 kr. til hver aktivitet, der søges om

støtte til.
5. Med hensyn til ansøgninger om mere end 5.000 kr., som Forretningsudvalget ønsker at

imødekomme, skal Forretningsudvalget med mail foretage en vejledende afstemning i
lokaludvalget, inden der træffes en afgørelse.

6. Forretningsudvalget behandler puljeansøgninger i henhold til lokaludvalgets retningslinjer
for støtte. Dog kan Forretningsudvalget se bort fra reglen om, at lokaludvalget kun
undtagelsesvis støtter aktiviteter, der tidligere har fået støtte.

7. Forretningsudvalget skal prioritere helt lokale aktiviteter for forholdsvis få mennesker; dvs.
aktiviteter der formentlig vil kunne afholdes, trods coronarestriktioner.

8. I tilsagn om støtte skal Forretningsudvalget stille betingelse om, at gældende
corona-regler og -anbefalinger overholdes.

Løsning
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Forretningsudvalget har pr. 10. december 2020 behandlet to ansøgninger til corona-puljen.

1. Arkitektens båd

New Solution har søg om 6.000 kroner, men fået tilsagn om 5.000 kr. af lokaludvalgets ”corona-pulje”
til guidede foredrag og video-artikel-produktion i december 2020 om Arne Jacobsen og om husbåden
”Ark”. Aktiviteten holdes på ”Ark”, der ligger forankret ved Overgaden Neden Vandet 47.  

Ifølge ansøger har husbåden er et symbol på arkitekternes Christianshavn, hvor den har ligget ved
Snorrebroen i mange år.

Gæster, der møder op på husbåden, vil blive vist rundt af en arkitekt, der står for foredraget. Der
tages 25 kroner i entre og ansøger regner i alt med at have entreindtægt på 400 kr.

Støtten fra lokaludvalget vil blive brugt til leje af lokale, samt til honorar til foredragsholder,
kameramand og klipning.

2.  Gratis mad i Fedtekælderen jul og nytår

Varmestuen Fedtekælderen har søgt og fået tilsagn om 5.000 kr. af lokaludvalgets ”corona-pulje” til
at forsøde julen og dagene mellem jul og nytår for de udsatte borgere, som kommer i varmestuen.
Med støtten får Fedtekælderens gæster ekstra god mad, mandariner og julegodter.

Pga. corona situationen er maden i Fedtekælderen gratis og det har den været siden udbruddets
start i marts måned. Fedtekælderen har således manglet indtægt på maden. Derfor er varmestuens
økonomi presset.

Varmestuen besøges af 50-80 mennesker dagligt og der er åbent stort set alle dage mellem jul og
nytår.

Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 50.000 kr. af 2020-puljen til til støtte til arrangementer,
aktiviteter eller begivenheder, der skal forsøde tilværelsen i corona-tiden og minde om det gode
fællesskab på Christianshavn. Der er disponeret for 10.000 kr. af rammen.

Videre proces

I lokaludvalgets møde i januar 2021 får lokaludvalget en ny status på corona-puljen.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog orienteringen om status på lokaludvalgets corona-pulje, der fremgår af
løsningsafsnittet, til efterretning.
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Protokolbemærkning fra Poul Nielsen: " Jeg er imod, at der bruges penge på dette."
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

15.  B-sag: Overrækkelsen af Anerkendelsesprisen 2020 (2020-0895307)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende dato og sted samt hvordan Anerkendelsesprisen 2020
overrækkes.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender, at Anerkendelsesprisen 2020 overrækkes i
Kasernens gård, Wildersgade 60, den 23. januar 2021.

2. at Christianshavns Lokaludvalg godkender, at overrækkelsen af Anerkendelsesprisen 2020
sker på den måde, der fremgår af afsnittet "Problemstilling".

Problemstilling

I en anden sag på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 16. december 2020 er forslag om,
hvem der skal have Anerkendelsesprisen 2020. 

Forslag fra INFO/Event-gruppen:

“Anerkendelsesprisen overrækkes i det fri forventeligt i Kasernens gård, Wildersgade 60.
Christianshavns Kvarter livestreamer, et redigeret indslag lægges senere på lokaludvalgets
hjemmeside og Facebook. Vi foreslår lørdag den 16.1.21 eller lørdag den 23.1.21 kl. 13.

Priserne overrækkes af tovholderne for den/de specifikke arbejdsgrupper, der dækker
prismodtagerens arbejde/indsats.

Når lokaludvalget har besluttet hvem, der er prismodtagere, vil INFO/Event gruppen tage stilling til
hvordan, vi visualiserer baggrunden for prismodtagelsen.

Ved flere modtagere vil de blive inviteret med 10 min. interval. Der inviteres ikke andre end
prismodtagere og tovholdere, så vi kan overholde Covid-restriktionerne.

Vi har accept fra Christianshavns Kvarter om live streamningen og har fået tilladelse til at benytte
Kasernens gård."

Løsning

Formanden foreslår, at Anerkendelsesprisen 2020 overrækkes i Kasernens gård, Wildersgade 60,
den 23. januar 2021, og at det foregår på den måde, som INFO/Event-gruppen foreslår.
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Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 15.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til Anerkendelsesprisen
2020.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning

 

1. Lokaludvalget godkendte, at Anerkendelsesprisen 2020 overrækkes i Kasernens gård,
Wildersgade 60, den 23. januar 2021.

2. Lokaludvalget godkendte, at overrækkelsen af Anerkendelsesprisen 2020 sker på den måde,
der fremgår af afsnittet "Problemstilling".

 

Protokolbemærkning fra Poul Nielsen: "Jeg er imod, at der bruges penge på dette".
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

16.  Lukket punkt: Anerkendelsesprisen 2020 (2020-0895488)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte at giver anerkendelsespriser til 8 forskellige personer,
foreninger og initiativer. 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg giver en anerkendelsespris på 5.000 kr. af lokaludvalgets
2021-pulje til foreningen Holmen Dirt, når foreningen kan dokumentere, at foreningens
aktiviteter i skovområdet på Arsenaløen er lovlige.

2. at Christianshavns Lokaludvalg giver en anerkendelsespris på 5.000 kr. af lokaludvalgets
2020-pulje til Joannahuset i Stanleys Gård.

3. at Christianshavns Lokaludvalg giver en anerkendelsespris på 5.000 kr. af lokaludvalgets
2020-pulje til fotograf Julie Rønnow.

4. at Christianshavns Lokaludvalg giver en anerkendelsespris på 5.000 kr. af lokaludvalgets
2020-pulje til Bibiana - en international non-profit organisation.

5. at Christianshavns Lokaludvalg giver en anerkendelsespris på 5.000 kr. af lokaludvalgets
2020-pulje til Mathæus Bech: Coronakoncerter.

6. at Christianshavns Lokaludvalg giver en anerkendelsespris på 5.000 kr. af lokaludvalgets
2020-pulje til designer Julie Wittrup.

7. at Christianshavns Lokaludvalg giver en anerkendelsespris på 5.000 kr. af lokaludvalgets
2020-pulje til CIK - børnefodbold.

8. at Christianshavns Lokaludvalg giver en anerkendelsespris på 5.000 kr. af lokaludvalgets
2020-pulje til Christianshavns Lokalhistoriske Forening & Arkiv.

 

Problemstilling
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I mødet den 30. november 2016 besluttede lokaludvalget at indstifte Anerkendelsesprisen. Hensigten
med prisen er at gøre opmærksom på christianshavnere, der viser vejen frem for Christianshavn. Prisen
kan fx gives for årets initiativ, en forskønnelsesindsats, for et partnerskab, for en forenings aktiviteter
eller lignende, der har gjort en positiv forskel for Christianshavns beboere. Med prisen vil
lokaludvalget påskønne de, der bidrager til udvikling af initiativer i lokalområdet.

I mødet den 23. januar 2019 besluttede lokaludvalget, at Anerkendelsesprisen kan uddeles til en
organisation, forening, institution, netværk eller lignende og til enkeltpersoner, men ikke til firmaer.

Lokaludvalget kan beslutte at give Anerkendelsesprisen til flere. Lokaludvalget kan også beslutte ikke at
uddele Anerkendelsesprisen, hvis det vurderer, at der ikke er anerkendelsesværdige kandidater blandt
de foreslåede.

I mødet den 30. september 2020 besluttede lokaludvalget at offentliggøre muligheden for at indstille
kandidater til Anerkendelsesprisen 2020. Det har været annonceret på lokaludvalgets hjemmeside og
facebookside samt i lokaludvalgets nyhedsbrev og i lokale medier. Fristen var den 9. december 2020.

Lokaludvalget modtog 22 forslag med 9 forskellige kandidater til prisen. Forretningsudvalget vurderer, at
et af forslagene falder udenfor det, der er hensigten med Anerkendelsesprisen.

Løsning

Forretningsudvalget har drøftet forslagene og foreslår, at lokaludvalget giver Anerkendelsespriser til:

 

1. Holmen Dirt

Holmen Dirt er så vidt vides ved at få en dispensation til deres aktiviteter i skovområdet på
Arsenaløen. Når Holmen Dirt kan dokumentere, at foreningens aktiviteter i skovområdet på
Arsenaløen er lovlige, foreslår Forretningsudvalget, at foreningen får en Anerkendelsespris.

Holmen Dirt skal anerkendes for at skabe et unikt frirum og samlingspunkt for alle på tværs af alder
og sociale lag på Christianshavn. Foreningen er båret af ildsjæle, og de har gennem 20 år formået at
skabe en helt særlig kultur, hvor alle føler sig velkomne og bliver taget godt imod.

Holmen Dirt er indstillet af 10 forskellige personer.

Læs om Holmen Dirt her: https://holmendirt.dk/

 

 2. Joannahuset i Stanleys Gård

Skal anerkendes for et vigtigt og uselvisk arbejde, når de støtter og hjælper børn, der ikke har andre
steder at gå hen med deres problemer.

Læs om Joannahuset her: https://www.joannahuset.dk/
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3. Fotograf Julie Rønnow

Skal anerkendes for hendes fotograferinger og dokumentation af talrige miljøer på Christianshavn.
F.eks. B&W, havnen, biblioteket, gamle huse og baggårde, gadeliv, forretninger, Sofiegården m.fl. Alt
sammen en guldgrube af vidnesbyrd til glæde for nutid og fremtid.

Læs om fotograf Julie Rønnow her: https://www.chrarkiv.dk/h-r/julie-roennows-billeder/

 

4. Bibiana - en international non-profit organisation

Skal anerkendes for at etablere en byggeskole i samarbejde med Papirøens bygherre, Klaus
Kastberg, i den gamle smedje i de år, hvor byggeriet på Papirøen finder sted. Byggeskolen udbreder
kendskabet til byggeprocesser – lige fra planlægningsfade til indretning - til skolebørn, og giver
dermed eleverne større indsigt i håndværksfagene.

Læs om Bibianas aktiviteter på Papirøen her: 
https://aabenskole.kk.dk/indhold/b%C3%B8rnenes-byggeskole-p%C3%A5-papir%C3%B8en

 

5. Mathæus Bech: Coronakoncerter

Skal anerkendes for at livestreame 29 ”corona-koncerter” fra sin stue på Christianshavn med alt fra
klassisk musik over jazz til elektroniske solister.

Læs om coronakoncerter her: https://coronakoncerter.dk/

 

6. Designer Julie Wittrup

Skal anerkendes for at skabe et unikt opholdsrum på Christianshavn i form af den stor cirkelrunde
bænk mellem Ravelinen og Christmas Møllers Plads. En smuk skulptur, hvorfra man kan nyde
Voldgraven, fuglene og den flotte udsigt 180 grader rundt; blandt andet ser man Frelsertårnet og
Møllen lige frem for sig.

Læs om bænken her:
https://www.tv2lorry.dk/koebenhavn/se-billederne-koebenhavn-har-faaet-ny-udkigspost-ved-voldene

 

7. CIK - børnefodbold

Skal anerkendes for deres særlige indsats før og under-corona-smitten, hvor Morten Gøbel og hans
2 unge trænere, Gustav og Karlo (begge 3.g’ere), leverer en stabil og næsten ”corona-upåvirket”
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træning 2 gange om ugen og en kamp i næsten hver weekend. De holder fanens højt og formår at
 skabe en helt fantastisk og forbilledlig gejst, stemning og holdånd.

CIK - børnefodbold er indstillet af fem forskellige personer.

Læs om CIK-børnefodbold (årgang 2011) her:
 http://www.cik-fodbold.dk/holdene/ungdom/2011-drenge/

 

8. Christianshavns Lokalhistoriske Forening & Arkiv

Skal anerkendes for at udføre et på mange måde ganske unikt og beundringsværdigt arbejde i
bydelen, med en helt overvældende række af interessante årlige kulturelle og lokalhistoriske
arrangementer og bogudgivelser samt desuden åbent hus hver lørdag i vagthuset.

Læs om Christianshavns Lokalhistoriske Forening & Arkiv her: https://www.chrarkiv.dk/

 

Økonomi

Det foreslås, at der afsættes 5.000 kr. af 2021-puljen til anerkendelsesprisen til Holmen Dirt, da der
knyttet en betingelse til prisen, som foreningen formentlig først kan opfylde i 2021.

Lokaludvalget har afsat en ramme på 15.000 kr. af 2020-puljen til Anerkendelsesprisen 2020. Det
foreslås, at rammen forhøjes til 47.000 kr. Heraf afsættes der 35.000 kr. til  prismodtager nr. 2-8, der
er nævnt ovenfor og 12.000 kr. til indkøb af 8 plaketter til prismodtagerne. 

Videre proces

Umiddelbart efter lokaludvalgsmødet den 16. december 2020 spørger sekretariatet prismodtagerne, om
de vil modtage Anerkendelsesprisen. I givet fald overfører sekretariatet prispengene til prismodtagerne
inden årets udgang.

For så vidt angår prisen til Holmen Dirt, hvortil der er knyttet en betingelse, vil prispengene først blive
overført, når betingelsen er opfyldt, formentlig en gang i 2021.

Prismodtager nr. 2-8, der er nævnt ovenfor, får overrakt en plakette i forbindelse med en ceremoni i
januar måned, jf. en anden sag på dagsordenen for lokaludvalgets møden 16. december 2020.

Beslutning:
Kirsten V. Andersen, Jane Lytthans og Asbjørn Kaasgaard deltog ikke i behandlingen af sagen pga.
inhabilitet.
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Lokaludvalget stemte om, hvorvidt det skulle behandle indstillingerne samlet.

For stemte 10 lokaludvalgsmedlemmer.
Imod stemte 3 lokaludvalgsmedlemmer.
2 lokaludvalgsmedlemmer undlod at stemme.

Hermed havde lokaludvalget besluttet at behandle indstillingerne samlet.

 

Lokaludvalget godkendte herefter indstillingerne:

1. at lokaludvalget giver en anerkendelsespris på 5.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til
foreningen Holmen Dirt, når foreningen kan dokumentere, at foreningens aktiviteter i
skovområdet på Arsenaløen er lovlige.

2. at lokaludvalget giver en anerkendelsespris på 5.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje
til Joannahuset i Stanleys Gård.

3. at lokaludvalget giver en anerkendelsespris på 5.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til fotograf
Julie Rønnow.

4. at lokaludvalget giver en anerkendelsespris på 5.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til Bibiana
- en international non-profit organisation.

5. at lokaludvalget giver en anerkendelsespris på 5.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til
Mathæus Bech: Coronakoncerter.

6. at lokaludvalget giver en anerkendelsespris på 5.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til
designer Julie Wittrup.

7. at lokaludvalget giver en anerkendelsespris på 5.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til CIK -
børnefodbold.

8. at lokaludvalget giver en anerkendelsespris på 5.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje
til Christianshavns Lokalhistoriske Forening & Arkiv.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

17.  Status på lokaludvalgets pulje, december 2020 (2020-0896456)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte at forhøje rammen for Anerkendelsesprisen og afsætte en
ramme til køb af affaldssnappere. Derudover skal lokaludvalget tage status på lokaludvalgets
2020-pulje og 2021-pulje til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg forhøjer rammen for Anerkendelsesprisen fra 15.000 kr. til
47.000 kr.

2. at Christianshavns Lokaludvalg i puljen "Egne projekter" afsætter en ramme på 10.000 kr. til
køb af affaldssnappere.

3. at Christianshavns Lokaludvalg tager status på lokaludvalgets 2020-pulje til efterretning. Se
bilaget.

4. at Christianshavns Lokaludvalg tager status på lokaludvalgets 2021-pulje til efterretning. Se
bilaget.

 

 

Problemstilling

Lokaludvalget har bedt om en status på dets pulje i hvert lokaludvalgsmøde.

I andre sager på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 16. december 2020 er det foreslået,

• at forhøje rammen for Anerkendelsesprisen fra 15.000 kr. til 47.000 kr.
• at afsætte en ramme på 10.000 kr. til køb af affaldssnappere.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget

• forhøjer rammen for Anerkendelsesprisen fra 15.000 kr. til 47.000 kr.

• i puljen "Egne projekter" afsætter en ramme på 10.000 kr. til køb af affaldssnappere. 

•  tager status på lokaludvalgets 2020-pulje og 2021-pulje til efterretning. Se bilaget.
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Økonomi

Se ovenfor og bilaget.

Videre proces

 

Lokaludvalget arbejder videre i henhold til sit budget.

Beslutning

 

1. Lokaludvalget besluttede at forhøje rammen for Anerkendelsesprisen fra 15.000 kr. til 47.000
kr.

2. Lokaludvalget besluttede at afsætte en ramme på 10.000 kr. til køb af affaldssnappere.
Pengene tages fra puljen "Egne aktiviteter".

3. Lokaludvalget tog status på lokaludvalgets 2020-pulje til efterretning. 
4. Lokaludvalget tog status på lokaludvalgets 2021-pulje til efterretning.

 

Bilag
1. Økonomioversigt 2020
2. Økonomioversigt 2021
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18.  Meddelelser (2020-0896443)

Beslutning
Grønlandske Handels Plads

Sven Erik Brockdorff oplyste, at han på vegne af lokaludvalget har haft foretræde for Teknik- og
Miljøudvalget i sagen "Fornyet dispensation til indretning af Grønlandske Handels Plads". Teknik- og
Miljøudvalget besluttede at dispensere fra lokalplan 477 ”Strandgade Nord” til midlertidig indretning af
Grønlandske Handels Plads til madmarked, men det skete med følgende protokolbemærkning fra det
samlede Teknik- og Miljøudvalg: ”Dispensation ændrer ikke på mulighederne for at bruge grunden på
Grønlandske Plads til f.eks. plejehjem”.

Poul Cohrt oplyste, at lokaludvalget havde fået svar Teknik- og Miljøforvaltningen på sit høringssvar
vedrørende naboorienteringen om  at dispensere fra lokalplan 477 ”Strandgade Nord” til midlertidig
indretning af Grønlandske Handels Plads til madmarked. Svaret var meget afvisende. Han vil
eventuelt følge op på det.

Poul Cohrt oplyste desuden, at han i Mødeforum, hvor sundheds- og omsorgsborgmesteren deltog,
havde orienteret om behovet for et plejehjem på Christianshavn og at det kunne ligge på
Grønlandske Handels Plads. Borgmesteren havde svaret, at hun og forvaltningen var
opmærksomme på behovet og at det var en prioriteret sag.

Jette Arendrup gav udtryk for, at Grønlandske Handels Plads ikke er velegnet for et plejehjem, da
plejehjem bør ligge ved grønne områder.

 

Beboerhuset

Poul Cohrt oplyste, at Kultur- og Fritidsudvalget har bevilget ca. 150.000 kr. til forbedring af
adgangsforholdene  til Beboerhuset for handicappede.

 

Refshalevej

Poul Cohrt oplyste, at han og Asbjørn Kaasgaard har haft et møde med Teknik- og Miljøforvaltningen
om en analyse af Refshalevej med henblik på etablere en cykelsti. Forvaltningen holder en workshop
den 7. januar 2021, hvor lokaludvalget kan deltage med én repræsentant.

Lokaludvalget bad Asbjørn Kaasgaard om at deltage på vegne af lokaludvalget.
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19.  Eventuelt (2020-0896448)

Beslutning
Intet.
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20.  Om lokaludvalgets møde den 16. december 2020
Mødet startede kl. 18.30 og sluttede kl. 21.03.

 

Om dagsordenen

Dagsordenen blev behandlet i denne rækkefølge:

1. Åben spørgetid
2. Referat og godkendelse af dagsordenen
10. Placeringen af affaldskurve
11. Ændringer i mødeplanen for 2021
12. Havnens Pris
13. Puljeansøgninger, december 2020
14. Status på corona-puljen
15. Overrækkelsen af Anerkendelsesprisen 2020
3. Præsentation af Miljøkonsekvensrapporten for Lynetteholm
T1. Borgerpanelundersøgelse om Lynetteholm-projektet
4. Ønskeliste til "Overførselssagen" og til kommunens budget for 2022
5. Høringssvar om dispensation til midlertidige madboder på Refshaleøen
6. Store skoler på små grunde
7. Køb af affaldssnappere
8. Tovholder til Turismegruppen
9. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.
16. Lukket punkt: Anerkendelsesprisen 2020
17. Status på lokaludvalgets pulje, december 2020
18. Meddelelser
19. Eventuelt

 

Mødedeltagere

Avisgruppen, Christianshavneren Poul Cohrt
Christianshavns Lokalhistoriske Forening Asbjørn Kaasgaard
Christianshavns Bådelaug Sven Erik Brockdorff
E/F Panterens Bastion Carsten Junge Pedersen
Christianshavns Biblioteks Brugergruppe Ruth Plovgaard
Sofiebadet Kirsten Virring Andersen
Christianshavns Travaljelaug Ulla Bo Skovvart
E/F Elefantens Gård Jens Eskildsen
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Christianshavns Lokalråd Jane Lytthans
Vor Frelsers sogns menighedsråd Povl Koch
E/F Løvens Gård Frode Neergaard
Boligselskabet Hjem Jette Hürwitz Philipsen
Socialøkonomisk Presseforening Jette Arendrup
Socialdemokratiet Erik Rasmussen
Det Radikale Venstre Jens Brandt Sørensen
Konservativt Folkeparti Elin Johansson
Socialistisk Folkeparti Lea Trier Krøll
Venstre Poul Nielsen
Enhedslisten Mogens Holm

 

Fraværende med afbud

Katinka Haxthausen. Afbuddet kom for sent til at en suppleant kunne indkaldes.
Hamid El Mousti. Han har ingen suppleant.

 

Fraværende i mødet

Lea Trier Krøll forlod mødet kl. 20.00 under behandlingen af dagsordenens punkt 3.
Kirsten V. Andersen, Jane Lytthans og Asbjørn Kaasgaard forlod mødet kl. 20.46-20.55 under
behandlingen af dagsordenens punkt 16 pga. inhabilitet. 

 

Næste møde

Næste møde i Christianshavns Lokaludvalg holdes den 20. januar 2021 kl. 18.30-21.30.
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